

Student PASS/FAIL POLICY

2024/2025 onwards

School Motto

Rationale:

Edison International Academy has all children's best interest at heart. Every child learns at a different pace and it is therefore important to take this into account throughout and especially towards the end of each academic year.

Should a student not meet the required level expectations as laid out in the curriculum document, Edison International Academy reserves the right to hold the student back from moving on to the next year group and/or next curriculum level, resulting in the student repeating their present year group and/or curriculum content level.

As per statement issued by the Ministry of Education and Higher Education (MOEHE), students must meet the following requirements:

*ALL Students must participate in the School Learning Programme; that includes doing classwork, homework, projects, quizzes and formal assessments. It is mandatory for all students to attend school daily. **The school is obliged to send attendance sheets to the MOEHE daily.** Note: Absences that are authorised (doctor's note, leave request form) will be taken into account.*

Furthermore, students MUST have 85% attendance for the academic year, in order to pass the year. Failure to comply to the attendance requirement, will result in an automatic FAIL. Students must also achieve a minimum of 50% in addition to the attendance requirement in all subjects to pass the year.

Students MUST sit their school internal and/or external assessments ON school premises in their dedicated classrooms.

Applicable to:

- 1. All students from Year 1 to Year 6** who do not meet the expected grade (50%). This pass grade must be achieved in all academic subjects that the student is enrolled in (for example: English, Mathematics, Science, Social Studies, Arabic, Islamic Studies, and Qatar History).
The 50% grade is the average mark taken for each subject over Term 1, Term 2 and Term 3.
- 2.** At the end of the academic year, a cumulative report is issued, alongside the Term 3 report, stating if the student has passed or not passed the academic year overall.
- 3. Students who are not passing:**



EDISON

أكاديمية إديسون الدولية

Empowering students to learn for life and strive for excellence so that they can contribute positively to the global society

تمكين الطلاب من التعلم مدى الحياة والسعي لتحقيق التميز حتى يتمكنوا من المساهمة بشكل إيجابي في المجتمع العالمي

a. In Term 1, parents will be called in if a student is not doing well to discuss intervention measures.

Parents are to sign that this information has been received.

b. In Term 2, parents will be called in for another formal parent meeting to inform the parent that the child has to be re-assessed. The parent is required to sign a letter to confirm this meeting.

c. In Term 3, students who have not met the pass mark of 50% in the cumulative end of year report will have the opportunity to be re-tested, with parents being notified in writing about the date, time and subject of the re-test. Should the student still not meet the required pass mark (50%) after the re-test, the student will have to repeat the current year level.

Note: Absences that are authorised (doctor's note, leave request form) will be taken into account.

4. Parental involvement:

- Teaching staff at Edison International Academy are committed to updating all parents on a regular basis on their child's academic progress, with at least one school report every term.
- Parents of children who are in danger of failing their year group in an academic year are called in for a meeting to discuss their children's progress well in advance, already in term 1 after the first term tests, and again towards the end of the second term.
- Parents are informed in writing and such a letter is handed over at the aforementioned meetings. If the parents fail to attend the meeting, the letter is accountable as delivered using the electronic means of communication, (eg email, Class Dojo or WhatsApp).
- This is to ensure that the necessary support can be given and children are given the opportunity to improve in the areas addressed to meet the required expectations for the year group.
- While the school will extend every assistance, effort and support necessary to aid your child in his/her progress, we need your assistance in the matter, as the learning and support at home is also of great importance and value.

- **We achieve nothing without effort"**

- School Motto

Student's Name: _____

Class: _____

Parents Name : _____

Parents Signature: _____

Date : _____

5. Policy Review:

This policy is subject to review in 2024.

سياسة النجاح و الرسوب للطلاب

2025/2024 فصاعداً

" نحن لا نستطيع تحقيق شيء بدون جهود "

1. المنطق:

إن أكاديمية إديسون انترناشيونال تعتني بشده باهتمامات كل طفل و تضعها في عين الاعتبار. و نؤمن أن كل طفل يتعلم بوتيرة مختلفة ولذلك من المهم أخذ ذلك في الحسبان طوال الوقت وخاصةً في نهاية كل عام دراسي. في حالة عدم استيفاء الطالب لتوقعات المستوى المطلوب وفقاً لما ورد في وثيقة المناهج الدراسية ، فإن أكاديمية إديسون انترناشيونال تحتفظ بالحق في منع الطالب من الانتقال إلى المرحلة الدراسية التالية ، مما يؤدي إلى إعادة الطالب للمرحلة الدراسية / المناهج ذاتها.

بناءً على تعليمات وزارة التربية و التعليم و التعليم العالي يجب على جميع الطلاب المشاركة في برامج التعلم للمدرسة و التي تشمل العمل الصفّي، الواجبات، المشاريع، التقييمات القصيرة و الاختبارات الرسمية. جميع الطلاب ملزمون بالحضور اليومي إلى المدرسة. حيث أن المدرسة ملزمة بإرسال كشف الحضور و الغياب إلى وزارة التربية و التعليم و التعليم العالي بشكل يومي. ستؤخذ في الاعتبار حالات الغياب المرخص بها (مذكرة الطبيب ، نموذج طلب الإجازة)

كما يجب على الطلاب الحضور إلى المدرسة بنسبة 80% في العام الدراسي، لتحقيق النجاح في العام. و في حال عدم تحقيق نسبة الحضور قد يؤدي ذلك للرسوب تلقائياً. برجاء عدم تغيب الطفل و تركه في المنزل دون سبب ضروري. و مع ذلك في حال شعر الطالب بالمرض أو ارتفعت درجة حرارته يفضل إبقائه في المنزل. كما يجب على الطلاب تحقيق نسبة نجاح 50% على الأقل في جميع المواد بالإضافة إلى نسبة الحضور، للنجاح في العام الدراسي.

يجب أن يخضع جميع الطلاب للاختبارات الداخلية و الخارجية داخل حرم المدرسة و في صفوفهم المحددة.

2. يطبق ذلك على:

• جميع الطلاب من الصف الأول إلى الصف السادس الذين لم يحققوا معدل النجاح اللازم (50%). يجب تحقيق هذا المعدل في جميع المواد الدراسية/ الأكاديمية التي يدرسها الطالب مثل: (اللغة الانجليزية- الرياضيات- العلوم – اللغة العربية- العلوم الاجتماعية/الانسانية- التربية الإسلامية- تاريخ قطر)

Edi

Name of student: _____

Class: _____

معدل ال 50% يتم حسابه من متوسط العلامات / الدرجات المكتسبة في تقييمات كل ماده دراسية خلال الفصل الدراسي الأول والفصل الدراسي الثاني و الفصل الدراسي الثالث.

- في نهاية العام الدراسي يتم إصدار تقرير تراكمي بجانب تقرير الفصل الدراسي الثالث, ينص على اجتياز أو عدم اجتياز الطالب للسنة الأكاديمية بشكل عام.

3. الطلاب الراسبون:

1. في الفصل الدراسي الأول يتم اخطار أولياء الأمور بمستوى ابنائهم و الخطورة من عدم اجتياز العام الدراسي من خلال رسالة و برنامج تقوية و يقوم ولي الأمر بالتوقيع على استلامه الاخطار
 2. في الفصل الدراسي الثاني يتم عقد اجتماع رسمي مع ولي الامر لإعلامه بأن الطالب سوف يتم إعادة تقييمه و يقوم ولي الأمر بتوقيع رساله لتأكيد هذا الاجتماع.
 3. في الفصل الدراسي الثالث يتم إعادة اختبار الطلاب الذين لم يحصلوا على معدل النجاح 50% في التقرير التراكمي لأخر العام, و يتم إبلاغ أولياء الأمور كتابياً بموعد و وقت المادة اللازم إعادة الاختبار فيها. في حال عدم تحقيق الطالب لمعدل النجاح المطلوب 50% في امتحان المادة/ المواد المعادة فإنه سيعيد الإلتحاق بنفس المرحلة الدراسية و لن ينتقل للمرحلة التالية. إن امتحان الإعادة لأي مادة دراسية يتضمن بعض المواضيع التي تم دراستها في الفصل الدراسي الأول و الثاني و كذلك الثالث.
- جميع الطلاب الذين لديهم حضور أقل من 85% طوال العام الدراسي.

ملحوظة: ستؤخذ في الاعتبار حالات الغياب المرخص بها (مذكرة الطبيب ، نموذج طلب الإجازة)

4. مشاركة أولياء الأمور:

- يلتزم جميع أعضاء الهيئة التدريسية في أكاديمية إديسون انترناشيونال بالتواصل و إخطار أولياء الأمور بشكل منتظم بالتطور الأكاديمي لأبنائهم إلى جانب عمل تقرير مدرسي على الأقل في كل فصل دراسي.
- بالنسبة للطلاب المعرضين لخطر الرسوب في مرحلتهم الأكاديمية يتم استدعاء أولياء أمورهم في وقت مبكر بعد اختبارات الفصل الدراسي الأول و قبل نهاية الفصل الدراسي الثاني.
- يتم إخطار أولياء الأمور كتابياً و تسليمهم رسالة بالاجتماعات التي تم عقدها و المذكور أعلاه. في حال عدم حضور ولي الأمر للاجتماع يتم تسليم الرسالة عن طريق وسائل التواصل الإلكترونية (كلاس دوجو- البريد الإلكتروني – الواتس اب).
- و ذلك لضمان إمكانية تقديم الدعم اللازم و إتاحة الفرصة للطلاب للتحسين في المجالات المذكورة للوصول إلى التوقعات المرغوبة للمرحلة الدراسية.
- كما ستعمل المدرسة من جانبها على تقديم كل الدعم اللازم و الضروري لمساعدة الطفل في عملية التقدم، و لن يتم ذلك بشكل فعال إلا في حال التعاون بين المنزل و المدرسة لذا نحن بحاجة إلى مساندتكم لما للتعلم و الدعم المنزلي من أهمية و قيمة كبيرة.

- "نحن لا نستطيع تحقيق شيء؛ بدون جهود" شعار المدرسة

5. مراجعة السياسة:



EDISON

أكاديمية إديسون الدولية

Empowering students to learn for life and strive for excellence so that they can contribute positively to the global society

تمكين الطلاب من التعلم مدى الحياة والسعي لتحقيق التميز حتى يتمكنوا من المساهمة بشكل إيجابي في المجتمع العالمي

تخضع السياسة للمراجعة في عام 2024

| | |
|------------------|-------|
| اسم الطالب | _____ |
| الصف | _____ |
| اسم ولي الأمر: | _____ |
| توقيع ولي الأمر: | _____ |
| التاريخ: | _____ |